
Zápis z Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů koček, 
konané 23. 03. 2024 v Praze, Maškova 3 
 
Program: 
1/ 8.30 - 9.30 prezence  
2/ 9.30 zahájení  
3/ volba zapisovatele a ověřovatelů zápisu  
4/ volba mandátové a návrhové komise  
5/ schválení programu  
6/ schválení zápisu z Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů koček 2023  
7/ zpráva ÚOK o činnosti za minulé období  
8/ zpráva Chovatelské komise  
9/ zpráva Výstavně-posuzovatelské komise  
10/ zpráva Komise pro zdraví a pohodu koček  
11/ schválení jednání ÚOK v období mezi konferencemi  
12/ zpráva Kontrolní komise  
13/ čerpání rozpočtu za r. 2023 a rozpočet na r. 2025  
14/ schválení delegátů na VH ČSCH 2024 a GA FIFe 2024  
15/ odvolání ZO Praha 8 proti zákazu pořádat výstavy  
16/ různé  
17/ závěr  
 
Ad 1.) Prezence 
Před zahájením konference stvrzují delegáti svoji přítomnost podpisem v prezenční listině. 
 
Ad 2.) Zahájení 
Konferenci zahájil uvítáním a ohlášením přítomných delegátů v 9:45 hod pan M. Urban, předseda 
ÚOK SCHK.  
 
Přítomno je 26 organizací osobně a 5 v zastoupení, s celkovými 76 hlasy, nadpoloviční většina je 39 
hlasů. Omluvily se a nezúčastnily se 3 organizace. Neomluvila se a nezúčastnila konference 1 
organizace.  
 
Přítomné organizace, počet hlasů a delegáti: 
Brno 36 (3, Stěničková, Slabey), Kočky Brno (2, Mahelková, Panasyuk), Česká Třebová (2, Martincová), 
Jihlava 2 (2, Vítková), Klub koček Karlovy Vary (2, Hlaváčková), Jižní Čechy (2, Špuláková, Rezková), 
Chrudim (2, Netolická, Žižková), Kolín (2, Prokůpková, Poláčková), Litvínov (2, Kuncová, Keclíková), 
MCC (2, Arcanidu, Melichar), Olomouc (5, Pánek), Ostrava (4, Stonjek, Karšay), Pardubice (3, Pešek ), 
Pilsen cat klub Plzeň (2, Urban), Praha 3/2 (1, Polanský, Slabý), Praha 3 (1, Maťha, Ponec), Praha 4 (4, 
Amlerová), Praha 7-FC (2, Knýová), Praha 7/3 SFCP (1, Frančeová, Marešová), Praha 8 (3, Šumpíková, 
Jura), Praha východ Cat club (2, Byšková), Friendly Cat Club (3, Kučera, Volfová), Praha Star Cats (7, 
Venclíková, Justová), Teplice (2, Tlačbabová, Kapicová), Trutnov (2, Richterová, Vašíček), Zlín (2, 
Krajča). 
Omluvené organizace v zastoupení, na základě plné moci: 1.SKO (4 plná moc pro MCC), Hradec 
Králové (2, plná moc pro Pardubice), Náchod (1 plná moc pro Praha 3/2), Přerov (2, plná moc pro 
Zlín), Zdice (2, plná moc pro KKKV)  
Omluvené organizace nepřítomné: Mariánské Lázně (1 hlas), Teplice CBBC (1 hlas), Ústí nad Labem II. 
(1 hlas) 
Neomluvené organizace nepřítomné: Příbram (1 hlas), 
 



V úvodu pan M. Urban oznámil delegátům, že nedávno zemřeli: předseda SO Praha 3 Dr. Vladimír 
Gregor, Prof. Miloš Velemínský - dlouholetý předseda ZO České Budějovice, posuzovatelka Nurit Pahl 
a Ericův dlouholetý přítel Pepa Šmídovec. Delegáti drželi minutu ticha. 
Pan M. Urban informoval o změně programu – doplnění bodů. 
 
Ad 3.) Volba skrutátorů 
Skrutátory jsou podle pozic v místnosti navrženi: pan L. Karšay, pan R. Slabey, pan J. Kučera.  
Pan M. Urban dává o návrhu hlasovat. 
Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů koček zvolila skrutátory jednohlasně (76 hlasů 
pro). Od této chvíle sčítají hlasy již skrutátoři. 
Paní N. Arcanidu má dotaz, proč v programu není bod volby předsedy Výstavně posuzovatelské 
komise, pan M. Urban odpovídá, že od 01. 01. 2024  předsedy pracovních komisí jmenuje ÚOK.  
 
Ad 4.) Volba zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
Jako zapisovatele navrhl pan M. Urban paní A. Amlerovou. Výsledek hlasování: 76 hlasů pro. 
Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi pan Z. Krajča a paní N. Arcanidu. Výsledek hlasování: 76 hlasů 
pro. Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů koček výše navržené zvolila jako 
zapisovatele a ověřovatele zápisu. 
 
Ad 5.) Volba mandátové a návrhové komise 
Jako další pokračuje navrhování kandidátů do mandátové a návrhové komise. 
Pan M. Urban vysvětluje, že v případě, že někdo opustí jednání, měl by o tom informovat. 
Z přítomných delegátů Konference byly navrženy: paní D. Volfová, paní Z. Maršíčková, paní M. 
Netolická. 
Pan M. Urban dává o návrhu hlasovat. 
Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů koček jednohlasně (76 hlasů) zvolila výše 
navržené do mandátové a návrhové komise. 
 
Ad 6.) a/ Schválení Jednacího řádu  
Vzhledem k tomu, že ve lhůtě 14 dnů před ústřední konferencí nikdo Jednací řád nepřipomínkoval, 
dává se pouze formálně hlasovat o schválení Jednacího řádu. 
Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů koček jednohlasně schválila Jednací řád (76 
hlasů) 
 
Ad 6.) b/ Schválení programu 
Pan M. Urban dává hlasovat o schválení úpravy programu a připomíná doplněné body, poté 
se dotazuje přítomných delegátů, zda schvalují program konference (doplněn dle níže uvedeného). 
1/ 8.30 - 9.30 prezence  
2/ 9.30 zahájení  
3/ volba skrutátorů 
4/ volba zapisovatele a ověřovatelů zápisu  
5/ volba mandátové a návrhové komise  
6/ schválení Jednacího řádu a programu  
7/ schválení zápisu z konference delegátů 2023  
8/ zpráva ÚOK o činnosti za minulé období  
9/ zpráva Chovatelské komise  
10/ zpráva Výstavně-posuzovatelské komise  
11/ zpráva Komise pro zdraví a pohodu koček  
12/ schválení jednání ÚOK v období mezi konferencemi  
13/ zpráva Kontrolní komise  
14/ čerpání rozpočtu za r. 2023 a rozpočet na r. 2025  
15/ návrhy SO a ÚOK k projednání 



16/ schválení delegátů na VH ČSCH 2024 + GA FIFe 2024 + schválení kandidátů do Ústřední rozhodčí 
komise 
17/ odvolání ZO Praha 8 proti zákazu pořádat výstavy  
18/ různé  
19/ závěr  
 
Pan M. Urban se dotazuje, zda má někdo připomínky. 
O slovo se hlásí paní E. Hlaváčková (KKKV) - „V podkladech, které nám byly rozesílány, chybí zpráva 
ÚOK o činnosti za uplynulé období a zprávy Chovatelské komise, Výstavně posuzovatelské komise a 
Komise pro zdraví a pohodu koček a nebylo možné včas seznámit členy s jejím obsahem.“  
Na to pan M. Urban upozornil, že vycházeli z předchozí praxe minulých období, kdy byly zprávy 
přednášeny přímo na plénu. Bere tuto připomínku na vědomí a budou se snažit při příštím zasedání, 
aby příště delegáti dostali tyto zprávy v rámci podkladů. Paní E. Hlaváčková dodala, že je to obsahem 
Organizačního řádu. Opět se dotazuje pan M. Urban, zda jsou nějaké připomínky. Opět se o slovo 
hlásí paní E. Hlaváčková. „Máme schválit čerpání rozpočtu na rok 2023, ale také jsme ho nedostali 
k seznámení.“  Na to oponuje pan M. Urban, že se o něm nehlasuje, ale představuje a vzhledem 
k tomu, že jsme jej obdrželi minulý týden, tak jej nebylo možné poslat. Slovo si vzala paní Z. 
Maršíčková a sdělila, že takto to probíhalo i v předchozích letech a tento postup nikdy nikdo 
nerozporoval. 
Program je Ústřední konferencí delegátů odbornosti chovatelů koček jednohlasně schválen (76 hlasů 
pro). 
 
Ad 7.) Schválení zápisu z Ústřední konferencí delegátů odbornosti chovatelů koček 2023  
Pan M. Urban děkuji paní N. Arcanidu za zápis z loňského pléna a ověřovatelům zápisu. Zápis byl 
zveřejněn, a proti zápisu do dnešního dne nebyla vznesena žádná námitka. 
Zápis byl Ústřední konferencí delegátů odbornosti chovatelů koček jednohlasně schválen (76 hlasů 
pro). 
 
Ad 8.) Zpráva ÚOK o činnosti za minulé období 
Minulé funkční období pracovala ÚOK ve složení: M. Kabina, L. Venclíková, A. Justová, J. Pánek, Z. 
Maršíčková, M. Urban, následně doplnila stav paní N. Arcanidu o členku paní D. Soukenkovou. 
Následně byla paní D. Soukenková omluvena, protože odcestovala do zahraničí.  
„Většina zasedání se konala v online režimu, což samozřejmě přispívá ke snížení nákladů na cestovní 
výdaje naší odbornosti. Je to koncept velmi operativní, ale náročný na jednání a i na koncentraci. 
Proběhlo celkem 15 zasedání, jsou velmi frekventovaná a vzhledem blížícímu se CEW se frekvence 
zvyšovala, na všechny zasedání byl vždy zván zástupce odborných pracovních komisí. Předmětem 
jednání byla běžná chovatelská agenda. Řešili jsme spousty sporů mezi chovateli, což byla věc, která 
nás velmi zatěžovala a je to věc, ke které je velmi těžké se nevyjadřovat. Hodně času jsme věnovali 
přípravám CEW a také osudu softwaru plemenné knihy, což je problém, který nás trápí úplně nejvíce a 
táhne se již několik období. Není to jednoduchá záležitost a velmi se tomu věnujeme a snažíme se 
plemennou knihu posunout do 21.století. Je to obrovský úkol, kterého jsme si vědomi a budeme dělat 
maximum, abychom se k novému softwaru dostali co nejdřív. Veškeré naše kroky jste si mohli přečíst 
ve zveřejněných zápisech, které zveřejňujeme na webu SCHK. Chtěl bych upozornit na reakce 
některých členů, kteří pozorně všechny zápisy čtou a upozorňují nás na naše přešlapy, které jsme 
v dobré vůli vykonali. Byli jsme upozorněni, že jsme šlápli za hranice našich pravomocí a veškeré tyto 
záležitosti jsme napravili a dále zvolíme správný postup. Snažili jsme se pracovat intenzivně ve 
prospěch chovatelů a samozřejmě i s ohledem na pořádání historicky prvního CEW, která se 
uskutečnila před 14 dni v Ostravě, feedback jsme si každý někde přečetli, ale nezavděčíme se vždycky 
všem. Každopádně bych chtěl poděkovat všem, kteří se na tom podíleli hlavně lidem, kteří měli na 
starosti PR.  Dále bych rád poděkoval všem chovatelům, kteří jezdí a účastní se výstav a reprezentují 
v zahraničí, na winner show a hlavně world winner show. Ještě bych rád pogratuloval všem, co měli 
varietu, nominovaným a hlavně vítězům, kteří domu přivezli WW23“.  



Zpráva se bere na vědomí. 
O slovo se přihlásila paní E. Hlaváčková - „Můj první dotaz ze zápisu z jednání ÚOK ze dne 04. 04. 2023 
vyplynulo, že ÚOK rozhodnulo o vydání rodokmenů, chci se zeptat jaké oprávnění získalo ÚOK 
rozhodnout o vydání či nevydání rodokmenů. Můj druhý dotaz 3 certifikátové výstavy, usnesení číslo 
4/2023 22. 03. 2023, dovolím si ocitovat, neboť je krátké. Uspořádání 3 certifikátové výstavy lze 
povolit organizaci, která za posledních 5 let uspořádala alespoň 3 výstavy, na kterých nežádala o 
výjimku z počtu přihlášených koček. Tento typ výstavy lze uspořádat v sídle specializované organizace 
nebo do vzdálenosti 50 km od sídla organizace. Za prvé to, že organizace žádá o výjimku na počet 
koček není chybou organizace, to se prostě může stát, že se lidi na tu výstavu nepřihlásí. Navíc to 5leté 
období zasahuje do Covidu. 50 km od místa sídla organizace, což je hodně diskriminační, protože 
v současné době má KKKV sídlo v Mochově v místě trvalého pobytu jednatele. Tím pádem by Karlovy 
Vary vypadly jako zájemci o pořádání 3 certifikátové výstavy a KKKV si do budoucna o tuto výstavu 
řeknou. 
Třetí dotaz, který jak jsi řekl, vás to zdržovalo od konstruktivní práce, je řešení stížnosti na paní 
Kadlecovou. Každá stížnost se řeší podle kárného řádu a má se řešit rozhodnutím. Rozhodnutí v této 
věci nepadlo. Podle vašeho zápisu by se měly chovatelské spory řešit formou občanskoprávního sporu. 
Tady se jasně jednalo o porušení stanov ze strany paní Kadlecové a nikdo to neřešil, ba naopak. Všem 
členům a funkcionářům obzvlášť bylo doporučeno, aby se na veřejnosti chovali zdrženlivě. To mi přijde 
hodně přes čáru, jako letitý funkcionář jsem se nikdy nevyjadřovala tak, aby na mě mohlo být 
ukázáno, že bych porušila stanovy, etický kodex a rámec slušného chování.“ 
Pan M. Urban reaguje: „Moc děkuji za tvoje připomínky. Co se týká organizace 3 certifikátové výstavy, 
tak jsme intenzivně řešili ty podmínky a samozřejmě ty podmínky můžeme nějakým způsobem 
stanovit, je to v naší dikci. Proč pokud máš pocit, že jsou ty podmínky, které jsme stanovili špatné, proč 
nepřišel za základní organizace návrh na podmínky 3 certifikátových výstav.“  
Na to reagovala paní E. Hlaváčková, že původní návrh předchozí výstavně posuzovatelská komise 
rozcupovala. Na to paní L. Venclíková podotkla, že se domluvilo, že se bude o těchto výstavách 
rozhodovat individuálně. Paní M. Kuncová namítá, že tato informace nebyla nikde uvedena. Pan M. 
Urban poznamenal, že je nutné zpracovat přesné podmínky pro tento typ výstav a vypracují společně 
s VPK. Dále vyzval k připomínkování zápisu z jednání ÚOK. K druhé otázce uvedl, že osobní spory na 
sociálních sítích nebude ÚOK řešit. „A řeknu ještě jednu věc, shodou okolností včera jsme se zabývali 
stížností na tebe (paní E. Hlaváčková) co se týká tvých projevů na facebookové síti, takže k tomu se 
také dozvíte v zápisu. Chceme dát najevo, aby chovatelé byli opatrní ve svých vyjadřováních na 
sociálních sítích, je to otázka také nějaké etiky, nějakého slušného chování a jednání mezi chovateli“. 
„Opomněl jsem statistiky, které sem patří. Oproti loňskému roku došlo k poklesu počtu vydaných 
rodokmenů zhruba o cca 1500 ks, dostali jsme se na necelých cca 6500 ks za období roku 2023 s tím, 
že nejvíce rodokmenů bylo vydáno v kategorii 2, poté kategorii 3 následuje kategorie 1 a pak kategorie 
4. Co se týká plemen, největší zastoupení je MCO s 2072 rodokmeny, BSH s necelými 1400 rodokmenů, 
a na třetím místě RAG. Co se týká přiznaných titulů za rok 2023 -  CH 173, IC 96,P 38,IP 14, GIC 34, GIP 
8, SC 27, SP 7, JW 22, DVM 8, DSM 10, DM 2, NW 13. Jak už jsem zmínil, je tam pokles oproti roku 
2022. V roce 2022 bylo vydáno 7876 ks rodokmenů, v roce 2023, jak už jsem řekl, necelých 6500 ks.“ 
 
Ad 9.) Zpráva chovatelské komise  
CHK působí ve složení L. Venclíková – předsedkyně CHK a hlavní poradce chovu pro kategorii 4, J. 
Pánek jako hlavní poradce chovu pro kategorii 1, A. Justová jako hlavní poradce chovu pro kategorii 2, 
M. Urban jako hlavní poradce chovu pro kategorii 3 a Z. Krajča, Š. Stará-Jetelová jako členové. 
Chovatelská komise pracuje operativně, komunikuje spolu a s chovateli emailem, telefonicky a 
v případě potřeby se její členové scházejí na výstavách nebo seminářích. Veškerá agenda je tak 
vyřizována průběžně a nedochází tak k průtahům řešení. Ve většině případů komunikuji HPCH v rámci 
svých přidělených plemen a ve sporných případech se pak domlouvají členové komise na postupu. 
Chovatelská komise úzce spolupracuje s plemennou knihou, poradci ověřují sporné barvy nebo 
kresby, které zachytí plemenná kniha v krycích listech a komunikují s chovateli na toto téma. Poskytují 
rady ohledně vhodného krytí nebo poskytují rady ohledně výkladu chovatelských předpisů. CHK 



aktualizuje znění Chovatelského a registračního řádu a metodického listu ve smyslu platných předpisů. 
V souladu s vyhláškou na ochranu zvířat při chovu není už pro případ předčasného nebo pozdního 
nakrytí kočky nutný písemný souhlas HPCH, stačí doporučení veterináře, viz. úprava Metodického listu 
chovnost. Pro tyto případy byl vytvořen nový formulář, který je na webu SCHK. Na webu SCHK je také 
nová verze Chovatelského a registračního řádu platná od 01. 01. 2024 a aktualizované verze 
Metodických listů. Hlavní změna v Chovatelském a registračním řádu je ta, že kočka nesmí mít během 
12 měsíců více jak 2 vrhy se zachováním toho, že kočka nesmí mít během 24 měsíců více než 3 vrhy. 
Nejedná se o kalendářní roky, ale volně plující časový úsek 12, 24 měsíců. Krycí list je možné poslat do 
12 týdnů koťat oproti původnímu 10 týdennímu. Lhůta byla prodloužena kvůli čipování koťat. 
Paní E. Hlaváčková se hlásí o slovo. Rozporuje povinnost chovatelů plemenné knize sdělovat čísla čipů 
koťat nebo vylepovat na krycí list štítky od čipů. Paní L. Venclíková oponuje, že je to napsáno v 
Registračním řádu FIFe, že má být evidován. Evidence je dobrá pro dohledání chovného zvířete pokud 
se ztratí. Paní M. Kuncová se dotazuje, zda je možné čísla čipů doložit dodatečně, protože čipuje až u 
druhého očkování. O slovo se přihlásila paní K. Mahelková se slovy: ”Buďme šťastni, že plemenná 
kniha chce tyto informace shromažďovat, v republice není žádný útvar, který by to shromažďoval.” 
 
Ad 10.) Zpráva komise pro zdraví a pohodu koček byla prohozena oproti schválenému programu 
Bere si slovo pan M. Urban s tím, že rovnou přednese zprávu komise. 
„Komise fungovala ve složení: L. Karšay, K. Mahelková, M. Urban. Naštěstí jsme nemuseli řešit žádné 
zdravotní problémy v rámci chovu. Řešila se nová právní norma, kterou chystá Evropská komise, kde je 
konzultační místo Český svaz chovatelů. Obdrželi jsme prostřednictvím sekretariátu Svazu chovatelů 
jako odbornost kočky tuto novelu. Připravovaná novela nové právní evropské normy upravuje chov 
koček a psů v rámci Evropy a jedna z těch věcí, která z toho vyplývá, je povinnost pro členské státy 
Evropské unie vytvořit národní registr čipů, který dodnes opravdu není. Evropská norma se netýká 
pouze čipů, ale stanovování nových podmínek pro chov koček a psů, naštěstí se to zatím netýká 
problematiky rizikových plemen. Tato norma zatím není na celoevropské úrovni, není ve hře, ale 
samozřejmě bude. Norma, kterou jsme připomínkovali, omezovala nějakým způsobem chov. A je 
v nějakých ohledech přísnější než jsou pravidla FIFe a než jsou zákonné normy České republiky, takže 
uvidíme, jak všechny tyto normy dopadnou. Razantně jsme se s ČMKU proti normě ohradili. Je tam 
max. dva vrhy za 24 měsíců, maximální věk chovné kočky 6 let a další záležitosti. Další novinka, která 
vznikla v rámci FIFe ve spolupráci PR komise a Komise pro zdraví, je vznik nové pracovní skupiny, která 
má za úkol koordinovat komunikaci s vládami jednotlivých zemí právě na podporu chovu koček a 
bojovat proti zákazům těch jednotlivých plemen. Je tristní, že ze všech členů FIFe necelá polovina je 
v kontaktu s vládami a s legislativci, kteří stojí za úpravou zákonů. Naopak od zelených aktivistů, ti 
jsou s vládami v kontaktu. Proto tato skupina vznikla, aby měla jednotnou mluvu a jednotnou řeč v 
komunikaci s jednotlivými lokálními institucemi potažmo k Evropské komisi. Tato skupina je pod 
vedením K. Preisse.“ Paní N. Arcanidu vznesla dotaz, zda se jedná o Negativní seznam. Na to 
odpověděl pan M. Urban, že ne, toto je nová evropská norma a je velmi dobře, že tuto problematiku 
otevřela. Zde se velmi dobře angažuje ČSCH sbíráním podpisů pod petici proti Pozitivním seznamům. 
Pozitivní seznam se jmenuje proto, že na tom negativním, kde bylo napsáno co vše je zakázáno chovat, 
byl velmi dlouhý, takže bylo jednodušší napsat, co je povoleno. Pan M. Urban zpracuje nějaké 
informační resumé připravované normy a pošle ho na jednotlivým organizacím, včetně petičních 
archů na Pozitivní seznam. 
 
Ad 11.) Zpráva Výstavně-posuzovatelské komise byla přednesena místo bodu 11 v programu 
Zprávu za Výstavně posuzovatelskou komisi připravil pan E. Reijers, bohužel se nemohl dostavit. 
V roce 2023 pracovala výstavně posuzovatelská komise ve složení E. Reijers, M. Šanda, P. Černá – 
Šnajdrová, J. Kučera. V prosinci 2023 rezignoval na svou funkci a odstoupil E. Reijers. Předmětem 
jednání VPK byly především záležitosti s organizováním výstav, kontrola a úprava výstavních propozic 
tak, aby všechny propozice SCHK byly v souladu s platnými zákony a předpisy ČSCH a FIFe. V současné 
době máme 6 posuzovatelských žáků: A. Justová kategorie 1 - aktivní, Y. Khaled kategorie 3, 4 – 
neaktivní, A. Opatrná kategorie 4, 1 – aktivní,  M. Šanda kategorie 3 - neaktivní, D. Tarabini skupina 



plemen A – neaktivní a M. Urban kategorie 2 – aktivní. Máme 13 posuzovatelů, z toho 5 posuzovatelů 
na všechny plemena, 2 posuzovatele na kategorii 3 a skupinu plemen. 1 posuzovatel na kategorii 3, 3 
posuzovatele na kategorii 2 a 2 posuzovatele na kategorii 1. Posuzovatelské zkoušky úspěšně složil 
v roce 2023 J. Pánek na kategorii 2, a tím se stal posuzovatelem pro všechny plemena. V roce 2023 
bylo uspořádáno 15 mezinárodních výstav z 20 plánovaných, 5 mezinárodních výstav bylo zrušeno. 
Z toho 6 výstav požádalo FIFe o výjimku pro nižší počet koček, bylo to 120, 130 a 140 koček, ve 4 
případech to bylo pro oba dva dny a ve 2 případech pouze na neděli. Celkový počet zapsaných koček 
v katalozích bylo 5343, celkový počet skutečně posouzených koček byl 4907, takže celkový počet 
absencí byl 436 koček, což je 8 procent. Národní vítěz 2023 a všichni vítězové byli ocenění. Ocenění 
byla předána na galavečeru CEW v Ostravě. 
 
Ad 12.) Schválení jednání ÚOK v období mezi konferencemi 
Jednání ÚOK v období mezi konferencemi bylo Ústřední konferencí delegátů odbornosti chovatelů 
koček schváleno (72 hlasů pro, 4 hlasy proti). 
 
Ad 13.) Zpráva Kontrolní komise  
Zpráva kontrolní komise byla přednesena, znění bylo v podkladech na Ústřední konferencí delegátů. 
 
Ad 14.) Čerpání rozpočtu za r. 2023 a rozpočet na r. 2025 
Slovo má pan M. Urban: „ÚOK dostalo výsledovku, se kterou není spokojeno, máme neustále 
problémy s tím, aby nám účtárna podávala výsledovku v takové podobě, která by odpovídala a 
reflektovala takové příjmy, které náleží naší odbornosti. Budeme žádat opravu po účtárně. 
Celkové náklady 2023: 919 258 Kč 
Celkové výnosy: 1 471 000 Kč  
Hospodářský výsledek: 552 539 Kč 
Je to zisk, který úplně nesedí, protože jsou tam věci, které chybí, jako je sociální a zdravotní paní Z. 
Maršíčkové, které tam chybí, ale víme, že se odvádí.“ 
Rozpočet na r. 2025 
„Jednotlivé položky jste mohli vidět v podkladech pro Ústřední konferencí delegátů odbornosti.“ Pan 
M. Urban hovoří o tom, jak vytvářeli s paní Z. Maršíčkovou vyrovnaný rozpočet a nutnost investovat 
peníze do koček, nikoliv do jiných odborností. „Některé položky jsou samozřejmě stále se opakující, se 
kterými se pracuje roky. Ale některé jsou nové, jako podpora seminářů. Tím chci apelovat, aby si SO o 
ni nebály požádat. Další novou položkou je příspěvek do výzkumného fondu FIFe na výzkum kočičích 
onemocnění. Dále nás napadlo přidat položku na podporu mezinárodního vystavovatelství, což by 
znamenalo, že by se mohlo zaplatit startovné na World show na jednu kočku. Pokud máte nápad, co 
by měl rozpočet obsahovat, dejte nám návrhy, jak ho zpět investovat do koček.“ 
Diskuze. O slovo se hlásí paní E. Hlaváčková, co znamená údržba plemenné knihy. Odpovídá paní Z. 
Maršíčková: „Tato položka počítá s tím, že v danou dobu už by mohl být nový program plemenné 
knihy a je to na případné aktualizace a změny.“ Paní E. Hlaváčková se dotazuje na další položku 
rozpočtu DPP – mzdové náklady včetně soc. a zdrav. - PK, přednášející apod. co to je přednášející. 
Odpoví pan M. Urban, že se jedná o přednášející, kteří by měli vyšší honorář jak 3 tisíce. Na to 
odvětila paní E. Hlaváčková, že tyto položky nemohou být v jedné společné položce. Toto pan M. 
Urban uznal, ale jak již uvedl, musí se zapracovat na správném rozdělení s účtárnou, aby položky 
z rozpočtu odpovídaly položkám v účtárně a mohlo být správně párování. Další položka: Poštovné a 
telefon, z toho na telefon vychází 20 000 Kč na to pan M. Urban odvětil, že tato položka je už 
v rozpočtu dlouhou dobu a nejspíše obsahuje i další částky na internet a pevnou linku a dodal, že 
můžeme vyvolat na Svazu dotaz, zda by třeba nebylo vhodné smlouvu revidovat. Paní E. Hlaváčková 
pokračuje položkou Cestovní náhrady zahraniční, co obsahuje. Cestovní náklady na GA – chceme na 
GA poslat třetího člověka, aby se učil pohybovat v mezinárodním prostředí a komunikace v rámci 
FIFe. 
Rozpočet na r. 2025 je Ústřední konferencí delegátů odbornosti chovatelů koček schválen (72 hlasů 
pro, 4 hlasy se zdržely).  



Byla vyhlášena pauza. 
Po pauze byla provedena kontrola, kolik delegátů je přítomno. Sečteno je 76 hlasů. 
 
Ad 15.) Návrhy SO a ÚOK k projednání 
Začíná se návrhem KKKV, je čten návrh, který byl rozeslán – snížení ceny rodokmenů na 100 Kč. 
Pan M. Urban dává prostor k diskuzi. Slovo si vzal pan J. Pánek: ”Vzhledem k tomu, že jak se již řeklo, 
následující rozpočet je vyrovnaný, došlo by akorát k podpoře množitelů a cena je pomalu nejnižší 
v celé Evropě”. Dále uvedl pan M. Urban, že počty vydaných rodokmenů klesají, takže nevíme, kam 
povede křivka do příštích let. Protože v návrhu není uvedená platnost, pokud by byl schválen, bude 
platný od 01. 01. 2025. Do diskuze vstupuje paní D. Volfová a uvádí, že pokud bude návrh schválen, 
bude v rozpočtu na rok 2025 chybět 325 tisíc korun, které jsme mohli dát na edukaci. 
Hlasováním je návrh KKKV Ústřední konferencí delegátů odbornosti chovatelů koček neschválen 
(6 hlasů pro, 69 hlasů proti, 1 hlas se zdržel). 
Připomínky SO Kočky Brno zaslané v rámci návrhů SO – paní K. Mahelková čte návrh s tím, že by 
chtěla, aby byl k zamyšlení a nechce o něm hlasovat. 
 
Další návrh SO Praha 3/2 na zrušení zákazu zápisu importů odchovaných v RF a zákazu vystavování 
koček vystavovatelů z RF na FIFe výstavách v ČR. Pan J. Slabý čte návrh a dodává, že by o něm mělo 
rozhodnout plénum a nikoliv ÚOK. Protože v návrhu není uvedená platnost, pokud by byl schválen, 
bude platný od 01. 01. 2025.  
Návrh SO Praha 3/2 na zrušení zákazu zápisu importů odchovaných v RF a zákazu vystavování koček 
vystavovatelů z RF na FIFe výstavách v ČR je Ústřední konferencí delegátů odbornosti chovatelů 
koček nebyl schválen. (31 hlasů pro, 35 hlasů proti, 10 hlasů se zdrželo). 
 
Návrh ÚOK na zpoplatnění zápisu do PK SCHK krycích kocourů neregistrovaných v PK SCHK - pan M. 
Urban čte návrh za ÚOK. Dotaz paní E. Hlaváčkové o kolik takových zápisů se jedná a jaká je 
náročnost takového zápisu? Na to odpovídá paní Z. Maršíčková. „Od začátku tohoto roku 12 případů, 
před tím jsem to nesledovala. Časově se to liší, některé ty rodokmeny zjišťujete, že nemají veškeré 
náležitosti, které mají mít. Já potom prohledávám databáze, které mám přístupné z FIFe, konzultuji 
s kolegy, kteří registrují v jiných zemích FIFe. Někdy to zabere celé dopoledne, kdy bych vystavila 80 
běžných rodokmenů.“ 
Návrh ÚOK na zpoplatnění zápisu do PK SCHK krycích kocourů neregistrovaných v PK SCHK je 
Ústřední konferencí delegátů odbornosti chovatelů koček schválen. (67 hlasů pro, 9 hlasů proti). 
 
Návrh ÚOK potvrdit zákaz zápisu importů odchovaných v RF a zákaz vystavování koček vystavovatelů 
z RF na FIFe výstavách v ČR (aktuální stav je platný do 31. 05. 2024). Čte A. Justová návrh za ÚOK. 
Návrh ÚOK potvrdit zákaz zápisu importů odchovaných v RF a zákaz vystavování koček vystavovatelů 
z RF na FIFe výstavách v ČR (aktuální stav je platný do 31. 05. 2024) Ústřední konferencí delegátů 
odbornosti chovatelů koček není schválen (32 hlasů pro, 33 hlasů proti, 11 hlasů se zdrželo). 
 
Žádosti o podporu E. Hlaváčkové jako kandidátky na členku ÚRoK a M. Krofta jako kandidáta na 
předsedu nebo člena ÚroK.  
Paní E. Hlaváčková se představila a představila funkci ÚRoK – odvolacím a přezkumným orgánem ve 
věci sporu členů s organizací nebo organizací vzájemně proti sobě, je orgánem, který řeší pokud 
někdo dostane kárné opatření a nesouhlasí s ním, tak se odvolá a tím odvolacím orgánem je ÚRoK. 
Návrh na podporu E. Hlaváčkové jako kandidátky na členku ÚRoK je Ústřední konferencí delegátů 
odbornosti chovatelů koček schválen (42 hlasů pro, 10 hlasů proti, 24 hlasů se zdrželo). 
 
Za pana M. Krofta čte představení pan M. Urban. 
Návrh na podporu M. Krofta jako kandidáta na předsedu nebo člena ÚRoK je Ústřední konferencí 
delegátů odbornosti chovatelů koček schválen (42 hlasů pro, 12 hlasů proti, 22 hlasů se zdrželo). 
 



 
Ad 16.) Schválení delegátů 
-  VH ČSCH 2024  
Je navržena paní Z. Maršíčková, náhradník pan M. Urban. Ústřední konferencí delegátů odbornosti 
chovatelů koček byli delegáti jednohlasně schváleni. (76 hlasů pro) 
- GA FIFe 2024 
ÚOK navrhujeme delegáta a advisora (poradce) a dalšího člověka, který by se učil v prostředí 
pohybovat. M. Urban navrhuje M. Kabinu, L. Venclíkovou a J. Pánka a žádá o schválení delegátů. 
Ústřední konferencí delegátů odbornosti chovatelů koček byl návrh schválen (72 hlasů pro, 4 hlasy se 
zdržely) 
 
Ad 17.) Odvolání ZO Praha 8 proti zákazu pořádat výstavy. M. Kabina čte podklady, které byly 
rozeslány. 
Slovo dostal pan Jura a prohlásil, že už další presentační výstavu pod hlavičkou ČSCH pořádat nebude. 
Použití loga je dané předpisem ČSCH a může ho použít kdokoliv, kdo je členem. Dále uvádí, že ve 
výstavním řádu FIFe není uvedena prezentační výstava, tím pádem neporušuje pravidla FIFe. 
Následně cituje ze zápisu z pléna M. Šandu, kde pan M. Šanda říká o váze Metodických listů. Uvádí, že 
zákaz z roku 2015 byl na základě pochybení, které vzniklo na základě rozdílu v české verzi a anglické 
verzi (chyba v překladu). O slovo se přihlásila L. Venclíková a objasňuje výklad pana Šandy z roku 2019 
a uvádí, že od té doby byly Metodické listy přepracované a nyní je Metodický list prováděcím 
předpisem Výstavního řádu a jako takový je závazný pro všechny ZO a SO. O slovo se přihlásil M. 
Urban ocenil, jakým způsobem dokáže pan V. Jura ml. uspořádat a promovat své výstavy i kočky, ale 
bohužel dělá chyby, které jsou v rozporu s řádem FIFe, a to se týká třeba prezentace skotské 
klapouché kočky a dalších koček. Snažil se vysvětlit, že pokud výstavu pořádá ZO, je stále pořádaná 
pod FIFe. 
O slovo se přihlásila paní E. Hlaváčková a řeší formální stránku věci. „Pokud ÚOK vydává rozhodnutí, 
tak je nutné, aby mělo formu rozhodnutí. To, co tu leží před námi, lze brát jako sdělení v písemném 
styku. Není označené, kdo rozhodnutí vydal, není tam výrok toho rozhodnutí a není tam ani 
odůvodnění. Rozhodnutí tohoto typu podepisuje statutární zástupce, to znamená, že tam měl být 
podepsaný pan M. Urban a mělo to být doručené ověřitelným způsobem a ne emailem, jinak to není 
závazné. Co se týká odvolání, proti každému rozhodnutí má příjemce právo opravného prostředku, 
lhůta vychází ze správního řádu, ale kdo je ten odvolací orgán?“ Obává se, že Ústřední konference 
delegátů to není, dle nového Organizačního řádu, který jsme loni schválili. Dále cituje z Organizačního 
řádu SCHK. Na to pan M. Urban cituje z kárného řádu ČSCH, že právo rozhodnout má Ústřední 
konference delegátů. 
Odvolání ZO Praha 8 proti zákazu pořádat jakékoliv výstavy bylo Ústřední konferencí delegátů 
odbornosti chovatelů koček zamítnuto (6 hlasů pro, 54 hlasů proti, 16 hlasů se zdrželo). 
 
Ad 18.) Různé  

Žádné další připomínky nebyly. 

 

Ad 19.) Schválení usnesení 

Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů koček 23. 03. 2024 

schválila doplnění původního programu o 
1) volbu skrutátorů 
2) návrhy SO a ÚOK ke schválení 
3) návrhy delegátů na Gen. shromáždění FIFe 2024 
4) projednání žádostí o vyjádření ke kandidaturám do ÚRoK ČSCH 



 
        -      upravený program Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů koček 
        -      Jednací řád Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů koček 
        -      zápis z Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů koček 2023 
        -      rozpočet SCHK na r. 2025 
        -      návrh ÚOK na zpoplatnění zápisu do PK SCHK krycích kocourů neregistrovaných v PK SCHK 
        -      podporu paní E. Hlaváčkové jako kandidátky na členku ÚRoK a pana M. Krofta jako kandidáta 
na předsedu nebo člena ÚRoK 
  
zvolila: 

-          skrutátory 
-          mandátovou a návrhovou komisi 
-          zapisovatele a ověřovatele zápisu 
-          delegáta a náhradníka na VH ČSCH 2024 
-          delegáty na gen. zasedání FIFe 2024 

  
vzala na vědomí: 

-          zprávu o činnosti ÚOK SCHK 
-          zprávu o činnosti CHK SCHK 
-          zprávu o činnosti VPK SCHK 
-          zprávu o činnosti KZPK SCHK 
-          zprávu o činnosti KK SCHK 
-          čerpání rozpočtu SCHK v r. 2023 
-          připomínky SO Kočky Brno zaslané v rámci návrhů SO 

  
neschválila: 

-          návrh SO KKKV na snížení poplatku za PP 
-          návrh SO Praha 3/2 na zrušení zákazu zápisu importů odchovaných v RF a zákazu 
vystavování koček vystavovatelů z RF na FIFe výstavách v ČR 
-          návrh ÚOK potvrdit zákaz zápisu importů odchovaných v RF a zákaz vystavování koček 
vystavovatelů z RF na FIFe výstavách v ČR (aktuální stav je platný do 31. 05. 2024) 
 

Zamítla: 
-          odvolání ZO Praha 8 proti zákazu pořádat jakékoliv výstavy. 

 
Návrh usnesení je Ústřední konferencí delegátů odbornosti chovatelů koček jednohlasně schválen (74 
hlasů pro) Praha 7-FC (2, Knýová) opustila konferenci. 
 
 
Pan M. Urban poděkoval za účast a připomínky a rozloučil se. 
 
 
Dne: 23. 04. 2023 
 
 
Zapsala: 
 
 
 
Ověřili:  Nikola Arcanidu  
 
               Zdeněk Krajča 


